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Ambitieniveau	Wet	open	overheid
Kernboodschap
Ons	college	heeft	besloten	het	ambitieniveau	Wet	open	overheid	vast	te	stellen	op	Basis.
Hiermee	voldoen	we	minimaal	aan	de	wetgeving	en	blijft	de	implementatie	en	uitvoering	van	de
Woo	haalbaar	en	werkbaar	voor	onze	gemeente	en	de	werkorganisatie	BUCH.	We	houden	ons
aan	de	landelijke	fasering.	We	lopen	niet	voorop,	maar	bereiden	ons	organisatorisch	en
technisch	voor	tot	het	moment	van	actieve	openbaarmaking	per	categorie	verplicht	is.	We
zorgen	dat	informatie	binnen	de	wettelijke	termijnen	openbaar	is.	We	voldoen	aan	de	KPI's	voor
het	informatie-	en	archiefbeheer	op	basis	van	de	Woo	en	archiefwet-	en	regelgeving.	Hiermee	is
de	formele	basis	op	orde.	We	stellen	een	meerjarenplan	op	en	voeren	deze	uit	op	basis	van	het
vastgestelde	ambitieniveau	en	Woo-eisen.

Vanuit	deze	basis	kunnen	we	op	termijn	desgewenst	doorgroeien	naar	hogere	ambitieniveaus.
De	gefaseerde	inwerkingtreding	van	de	verplichte	categorieën	biedt	ons	de	tijd	en	ruimte	om
aan	de	verplichtingen	te	voldoen.

Aanleiding
Per	1	mei	2022	is	de	Wet	open	overheid	(Woo)	gedeeltelijk	inwerking	getreden.	Deze	wetgeving
regelt	dat	iedereen	informatie	van	de	overheid	kan	opvragen,	vinden	en	inzien.
Overheidsinformatie	is	openbaar,	tenzij	de	Woo	of	andere	wetgeving	bepaalt	dat	de	gevraagde
informatie	niet	geschikt	is	om	openbaar	te	maken.	De	Woo	vervangt	de	Wet	openbaarheid	van
Bestuur	(Wob).	De	implementatie	van	de	Woo	wordt	gefaseerd	opgepakt	waarbij	overheden
steeds	meer	nieuwe	informatie	uit	eigen	initiatief	(actief)	openbaar	maken.	Deze	informatie	is
voor	gemeenten	onderverdeeld	in	11	verschillende	Woo-categorieën.	Er	geldt	op	dit	moment
nog	geen	verplichting	om	de	nieuwe	informatie	openbaar	te	maken.	Dit	wordt	door	middel	van
een	Koninklijk	Besluit	van	de	regering	geregeld.	De	verwachting	is	dat	vanaf	2024	de	eerste
besluiten	bekend	worden.	Vanaf	dat	moment	is	een	bestuursorgaan	verplicht	om	te	voldoen	aan
actieve	openbaarmaking.

Er	is	medio	2022	door	onst	college	opdracht	gegeven	om	een	gezamenlijk	ambitieniveau	voor
de	Woo	met	de	andere	BUCH	gemeenten	en	Werkorganisatie	vast	te	stellen.
Het	ambitieniveau	geeft	aan	hoe	ambitieus	en	hoe	snel	de	Wet	open	overheid	geïmplementeerd
en	uitgevoerd	moet	worden.	

De	VNG	maakt	onderscheid	in	vier	verschillende	ambitieniveaus	t.a.v.	actieve	openbaarmaking:

Beneden-basis:	gemeente	voldoet	niet	aan	de	wet,	want	verplichte	informatie	wordt	niet
openbaar	gemaakt
Basis:	 gemeente	 voldoet	 aan	 de	 wet,	 want	 verplichte	 informatie	 wordt	 gefaseerd
openbaar	gemaakt
Medium:	 gemeente	 kiest	 tussen	 eerder	 voldoen	 aan	 de	 wet	 óf	 nog	 meer	 informatie
buiten	de	wet	actief	openbaar	maken
Plus:	gemeente	voldoet	eerder	aan	de	wet	én	maakt	nog	meer	informatie	buiten	de	we
openbaar

De	financiële	middelen	tot	en	met	2026	zijn	overgeheveld	naar	de	Werkorganisatie	BUCH	ten
behoeve	van	implementatie	en	uitvoering	van	de	Woo.	Er	zijn	geen	wijzigingen	in	de	begroting
2023.	Wel	moet	er	een	meerjarenplan	komen	om	vast	te	stellen	hoe	we	de	overige	verkregen
middelen	en	toekomstige	middelen	vanuit	het	Rijk	conform	ambitie	op	de	juiste	wijze	gaan
inzetten.	Voor	nu	verwachten	we	dat	alle	overgehevelde	middelen	voor	de	actieve	en	passieve
openbaarmaking	toereikend	zijn.

Het	vervolgtraject
De	implementatie	en	uitvoering	van	de	Woo	wordt	in	drie	fasen	opgepakt.	Dit	komt	overeen	met
de	landelijke	fasering.	Fase	1	is	in	maart	2023	gestart.	In	april	2024	start	fase	2	en	fase	3	loopt
van	april	2025	tot	en	met	2027.

In	deze	eerste	fase	bereiden	we	ons	organisatorisch	en	technisch	voor	om	de	nieuwe	Woo-
informatie	(opgedeeld	in	11	categorieën)	openbaar	te	kunnen	maken.	Zodra	er	over	een
categorie	een	landelijke	verplichting	bekend	is	(middels	een	Koninklijk	Besluit),	kunt	u	vanaf	dat
moment	de	nieuwe	Woo-informatie	op	onze	website	en	het	landelijk	platform	Woo-index	vinden.
De	landelijke	planning	wanneer	een	categorie	verplicht	openbaar	moet,	is	op	dit	moment	nog
onduidelijk.	De	verwachting	is	dat	in	het	eerste	kwartaal	van		2024	de	eerste	categorieën
openbaar	moeten,	te	weten;

1.	 Organisatie-	en	bereikbaarheidsgegevens
2.	 Woo-verzoeken	en	-besluiten	(met	bijbehorende	documenten)
3.	 Convenanten
4.	 Vergaderstukken	decentrale	overheden

De	voortgang	wordt	via	de	reguliere	P&C	documenten	gecommuniceerd.	De	verwachting	is	dat
we	vanaf	2028	voldoen	aan	de	verplichtingen	die	voortvloeien	uit	de	Wet	open	overheid.

Plan	van	Aanpak	Bergen-Centrum/Mooi	Bergen
Het	College	van	B&W	is	verheugd	te	kunnen	berichten	dat	voor	het	schrijven	van	een	integraal
Plan	van	Aanpak	(PvA)	voor	de	herontwikkeling	van	Bergen-Centrum	een	schrijver	is
vastgelegd.	Er	zal	nog	dit	jaar		gestart	worden	met	de	werkzaamheden	en	de	verwachting	is	dat
we	in	Q1	2024	een	breed	gedragen	plan	van	aanpak	hebben.

Aanleiding
Er	wordt	al	zo’n	50	jaar	gepraat	over	verbetering	van	de	ruimtelijke	kwaliteit	van	het	centrum
van	Bergen.	Hieraan	is	een	breed	gedeelde	behoefte.	Om	verschillende	redenen	is	er	de
afgelopen	decennia	en	tot	op	heden	weinig	tastbaar	resultaat	geboekt.	Om	te	zorgen	dat	dit
gebrek	aan	voortgang	wordt	doorbroken,	heeft	het	College	recent	besloten	een	PvA	op	te	laten
stellen.	Hiermee	zijn	er	waarborgen	om	tot	de	zo	gewenste	integrale	verbetering	van	de
ruimtelijke	kwaliteit	van	het	centrum	te	komen.	Als	uitgangspunten	gelden	de	vastgestelde
Structuurvisie,	het	Beeldkwaliteitsplan	en	deelbestemmingsplannen.	Verder	is	er	al	veel
geïnventariseerd,	zijn	deelplannen	in	meer	of	mindere	mate	van	detail	opgesteld	en
deelprojecten	opgestart.	En	tot	slot	is	er	uiteraard	een	bestaande	situatie.	Dit	zijn	de	pijlers	voor
het	PvA.

Inhoud
De	structuur	van	het	PvA	zal	aangeven	hoe	inwoners,	ondernemers	en	bestuurders
worden	betrokken	bij	het	integrale	plan	voor	het	centrum	van	Bergen	en	de	deelprojecten
waaruit	dat	plan	bestaat.	Het	geeft	een	helder	beeld	van	hoe	het	gewenste	eindresultaat	zal
worden	bereikt	en	de	stappen	die	hiervoor	moeten	worden	genomen.	Planning,	financiën,
risico’s,	participatie	en	communicatie	zijn	specifieke	onderwerpen	die	in	het	PvA	een	plek
krijgen.	Mogelijkerwijs	wordt	het	PvA	zelf	ook	onderwerp	van	participatie.

Proces
Voor	het	opstellen	van	het	PvA	wordt	een	doorlooptijd	van	2	maanden	geraamd.	Vanuit	de
gemeente	wordt	het	proces	begeleid	door	een	hiervoor	samengesteld	projectteam.	De
wethouders	Ruimtelijke	Ordening	en	Openbare	Ruimte	treden	op	als	bestuurlijke
opdrachtgevers	en	vormen	bij	de	realisatie	van	het	PvA	de	bestuurlijke	stuurgroep.	De	schrijver
verzorgt	ook	de	presentatie(s)	van	het	PvA	aan	belanghebbenden	en	geïnteresseerden.	

Voortgang	Woonvisie	2024-2029
De	gemeente	Bergen	is	bezig	met	het	opstellen	van	de	Woonvisie	2024	-	2029.	In	april
stelde	uw	raad	de	startnotitie	vast	voor	een	nieuwe	woonvisie.	Inmiddels	is	een	aantal
stappen	afgerond.	In	deze	brief	wordt	uw	raad	over	de	voortgang	en	planning
	geïnformeerd.

Proces	tot	nu	toe
Uw	raad	heeft	in	april	2023	de	startnotitie	van	de	woonvisie	vastgesteld.	Daarin	zijn	de
uitgangspunten	opgenomen	waarbinnen	de	woonvisie	wordt	opgesteld.	Er	is	een
begeleidingsgroep	gevormd.	En	uw	raad	wordt	actief	betrokken	bij	de	bespreking	van	de
speerpunten	en	de	concept	woonvisie.

Op	19	juni	2023	heeft	de	gemeente	een	startbijeenkomst	georganiseerd	met	de
begeleidingsgroep.	Er	is	toen	een	discussie	geweest	over	de	speerpunten	van	de	woonvisie.
Daarbij	is	rekening	gehouden	met	de	speelruimte	die	er	is	binnen	de	woonvisie	als	het	gaat	om
bestaande	beleidskaders	en	wet-	en	regelgeving.	Tijdens	de	avond	is	een	indruk	opgedaan	hoe
deelnemers	over	de	speerpunten	denken	en	welke	vragen	we	in	een	enquête	kunnen	stellen.
Op	3	oktober	2023	is	een	vervolgbijeenkomst	geweest	met	de	begeleidingsgroep.	Aan	de	hand
van	de	discussie	en	praatplaten	van	de	eerste	bijeenkomst	is	een	concept	enquête	opgesteld.
Deze	is	tijdens	de	bijeenkomst	in	een	werksessie	van	commentaar	voorzien.	De	gemeente	heeft
dit	verwerkt	naar	een	definitieve	enquête.

De	enquête	woonvisie	is	op	10	november	2023	online	gezet	en	kon	tot	4	december	2023
ingevuld	worden.	Ondersteund	door	een	intensieve	samenwerking	en	ondersteuning	vanuit	de
BUCH-organisatie.	Zo	is	er	naast	berichtgeving	op	de	gebruikelijke	gemeentelijke	kanalen	ook
extra	social	media	ingezet,	banners	bij	Flessenpost	Bergen	en	Egmond	en	een	extra
advertentie	in	het	blad	Dorpsgenoten.	De	enquête	is	afgesloten	met	een	response	van	465
deelnemende	personen.

Planning	raadsinformatie,	participatie	en	vervolg
De	resultaten	van	de	enquête	worden	in	december	verwerkt.	In	januari	worden	de	resultaten
besproken	met	de	begeleidingsgroep,	zodat	er	een	beeld	ontstaat	van	de	uitkomsten	waarin	de
vraag	aan		de	begeleidingsgroep	wordt	gesteld	of	zij	zich	hierin	ook	herkennen.	Daarna	worden
de	resultaten	van	de	enquête	gepresenteerd	en	besproken	in	een	raadsinformatiebijeenkomst.
Daarover	krijgt	het	presidium	in	januari	een	agendaverzoek.	We	willen	dit	graag	organiseren
samen	met	afgevaardigden	van	de	begeleidingsgroep.	Tijdens	de	raadsinformatiebijeenkomst
willen	wij	uw		raad	ook	informeren	over	de	woningmarkt	aan	de	hand	van	onder	meer	de
resultaten	van	het	schaarsteonderzoek	dat	dan	ook	is	opgeleverd.	Tot	slot	willen	wij	uw	raad
informeren	hoe	het	vervolg	van	de	participatie	eruit	ziet.	Dit	wordt	nog	met	de	begeleidingsgroep
besproken.

De	opbrengst	van	de	raadsinformatiebijeenkomst	geeft	mede	richting	aan	hoe	we	in	de
woonvisie	om	willen	gaan	met	de	belangrijke	thema’s	van	de	woonvisie	en	hoe	we	samen	met
uw	raad	en	begeleidingsgroep	komen	tot	een	concept	woonvisie.	We	streven	naar	de	levering
van	de	concept	Woonvisie	in	het	3e	kwartaal	van	2024	en	vaststelling	in	het	4e	kwartaal	2024.

Relatie	Woonvisie	tot	de	Woonzorgvisie	en	project	Vitale	Kernen
In	januari	wordt	de	startnotitie	van	de	Woonzorgvisie	voorgelegd	aan	uw	raad.	In	deze
startnotitie	is	de	stap	opgenomen	over	de	afstemming	tussen	de	woonvisie	en	de
woonzorgvisie.	Het	is	mogelijk	dat	de	planning	van	de	woonvisie	daarop	aangepast	moet
worden.

In	Egmond-Binnen,	Egmond	aan	den	Hoef	en	Groet	loopt	het	project	Vitale	Kernen.	In	het
project	wordt	onderzoek	gedaan	naar	de	leefbaarheid	van	deze	kernen	en	hoe	deze	kan
worden	versterkt.	Woongelegenheid	is	een	van	de	thema’s	waar	binnen	het
leefbaarheidsonderzoek	van	Vitale	Kernen	wordt	gekeken.	Hiermee	raakt	het	onderzoek	ook
aan	de	Woonvisie	en	geeft	mogelijk	waardevolle	input.	Er	is	op	dit	moment	geen	aanleiding	dat
de	planning	van	de	woonvisie	verandert	door	het	project	Vitale	Kernen.		

Subsidieregelingen:	‘energiebesparing	bestaande
woningen	Bergen’	en	‘isolatie	huiseigenaren	lage
inkomens’
Vanaf	1	februari	2024	kunnen	woningeigenaren	in	Bergen	gemeentelijke	subsidie
aanvragen	via	de	vernieuwde	subsidieregeling	‘energiebesparing	bestaande	woningen
Bergen	2024-2026’.	Er	kan	subsidie	worden	aangevraagd	voor	het	isoleren	van	de
vloer/bodem,	gevel,	dak,	en	voor	geïsoleerde	ramen	en	ventilatie.	Daarnaast	is	er	een
extra	gemeentelijke	subsidieregeling	beschikbaar	voor	huiseigenaren	met	de	laagste
inkomens.

Subsidieregeling	‘energiebesparing	bestaande	woningen	Bergen	2024-2026’.
De	(vernieuwde)	subsidieregeling	is	opgezet	volgens	(rijks)voorwaarden	vanuit	het	Nationaal
Isolatieprogramma	(NIP).	De	belangrijkste	voorwaarde	is	dat	subsidie	alleen	kan	worden
aangevraagd	voor	bestaande	koopwoningen	met	een	WOZ	waarde	in	2022	lager	dan	de
gemiddelde	WOZ	waarde	van	561.000	euro	in	2022	voor	koopwoningen	in	de	gemeente
Bergen.	De	regeling	vergoedt	40%	van	de	daadwerkelijke	kosten:	bij	één	maatregel		maximaal
1000	euro,	bij	twee	of	meer	maatregelen	maximaal	2000	euro,	en	bij	twee	of	meer	maatregelen
maximaal	2500	euro	wanneer	ook	de	gasaansluiting	wordt	verwijderd.

Medio	juni	2022	was	het	subsidieplafond	van	de	vorige	subsidieregeling	‘energiebesparing
bestaande	woningen	Bergen	2020-2022’	bereikt.	Er	was	goed	gebruik	gemaakt	van	de	regeling,
er	zijn	332	woningeigenaren	mee	geholpen.

Het	totaal	benodigde	budget	voor	de	subsidieregeling	wordt	betaald	met	rijksgeld	vanuit	het	NIP
en	met	gemeentelijk	budget	voor	Energietransitie.	Er	hoeft	dus	geen	extra	budget	te	worden
aangevraagd.	Er	kunnen	naar	verwachting	zo’n	497	woningeigenaren	mee	worden	geholpen.

Door	de	vernieuwde	opzet	van	de	subsidieregeling	verwacht	ons	college	een
toekomstbestendigere	regeling	beschikbaar	te	stellen,	met	een	langere	looptijd	dan	de	vorige
subsidieregelingen	energiebesparing	bestaande	woningen.	De	vernieuwde	subsidieregeling
sluit	(met	terugwerkende	kracht)	naadloos	aan	op	de	vorige	subsidieregeling.

Subsidieregeling	‘isolatie	voor	huiseigenaren	met	lage	inkomens	Bergen	2024-2026’
Er	zijn	ook	huiseigenaren	in	Bergen	die	geen	eigen	bijdrage	kunnen	leveren	voor	het	nemen
van	energiebesparende	maatregelen	en	ook	de	kosten	niet	kunnen	voorschieten.

Voor	deze	doelgroep	is	deze	extra	gemeentelijke	subsidieregeling	beschikbaar.	Hierdoor
kunnen	huiseigenaren	met	een	inkomen	tot	150%	van	het	landelijk	minimum	inkomen	voor
isolatiemaatregelen	maximaal	2500	euro	subsidie	aanvragen	waar	geen	percentage	aan	vast
zit.	Dus	als	de	maatregel	2000	euro	kost,	dan	wordt	dit	bedrag	volledig	vergoed.	Het	totaal
benodigde	budget	voor	de	subsidieregeling	wordt	volledig	betaald	met	rijksgeld	vanuit	het	NIP
en	Energiearmoede.	Er	hoeft	dus	geen	extra	budget	te	worden	aangevraagd.	Er	kunnen	naar
verwachting	zo’n	74	woningeigenaren	mee	worden	geholpen.

Aanvullend	krijgt	deze	doelgroep	vanuit	de	gemeente	ook	een	ontzorgingstraject	aangeboden,
vanaf	de	eerste	energiescan	tot	en	met	het	uitvoeren	van	de	maatregelen.	Ze	ontvangen	dan
hulp	met	de	aanvraag	van	en	keuze	tussen	offertes	en	het	aanvragen	van	subsidies.

Doordat	de	gemeentelijke	subsidieregelingen	gecombineerd	kunnen	worden	met	de	landelijke
(ISDE)	subsidieregeling	wordt	het	daardoor	voor	woningeigenaren	nog	laagdrempeliger	en
aantrekkelijker	gemaakt	om	te	investeren	in	energiebesparende	maatregelen.

Uitvoeringsprogramma	VTH	2021	en	de	beleidsvisie
VTH	2019-2022	voor	2024
Op	27	september	2022	heeft	ons	college	besloten	de	beleidsvisie	2019-2021	en	het
uitvoeringsprogramma	2021	met	een	jaar	te	verlengen	om	de	werkorganisatie	de	mogelijkheid
te	geven	een	nieuw	beleidsdocument	op	te	stellen	dat	aansluit	bij	de	Omgevingswet	(hierna:
Ow)	en	Wet	kwaliteitsborging	voor	het	bouwen	(hierna:	Wkb).

De	ambtelijke	organisatie	heeft	het	afgelopen	jaar	hard	gewerkt	om	zich	voor	te	bereiden	op	de
komst	van	de	Ow	en	Wkb.	Daarnaast	stappen	we	over	op	een	nieuw	zaaksysteem	waarmee	we
leren	werken.	De	organisatie	is	voorbereid	op	de	inwerkingtreding	van	beide	wetten,	hiervoor
zijn	de	benodigde	implementatieprojecten	geweest	en	zijn	betrokken	collega’s	getraind.	Door
deze	ambtelijke	en	organisatorische	voorbereiding	op	de	Ow	en	de	Wkb,	en	in	combinatie	met
een	hoge	werkdruk	door	onderbezetting	en	het	moeizaam	vervullen	van	openstaande
vacatures,		is	het	helaas	niet	gelukt	om	dit	jaar	een	geheel	nieuw	beleidsplan	en
uitvoeringsprogramma	op	te	stellen	dat	aansluit	op	deze	nieuwe	wetgeving.	Er	is	door	de
organisatie	gekozen	om	de	prioriteit	te	leggen	bij	het	VTH	jaarverslag	2022,	het
implementatieproject	voor	de	Ow	en	Wkb	en	de	Wkb	beleidsregels	die	als	addendum	zijn
toegevoegd.

Vanwege	de	wettelijke	verplichting	dat	VTH	de	beschikking	moet	hebben	over	vastgesteld
beleid	en	een	uitvoeringsprogramma,	heeft	ons	college	de	huidige	beleidsvisie	VTH	2019	–
2022	en	het	uitvoeringsprogramma	VTH	2021	nogmaals	verlengd,	en	wel	tot	1	juli	2024.	Op	die
manier	voldoet	de	organisatie	aan	haar	wettelijke	verplichtingen	en	kan	zij	bouwen	aan	een
nieuw	beleidsdocument.	Onder	de	Ow	gaat	dit	beleidsdocument	de	Uitvoerings-	en
Handhavingsstrategie	heten	(de	U&H-strategie).	Het	programma	Uitvoering	en	Handhaving
2024-2025	(nieuwe	benaming	voor	het	uitvoeringsprogramma	VTH)	is	op	die	strategie
gebaseerd.	Om	toch	aansluiting	te	vinden	met	beiden	wetten	is	als	addendum	op	de
beleidsnota	VTH	2019-2022	aanvullend	beleid	gericht	op	de	Wkb	toegevoegd	evenals	een
begrippenlijst	met	wijzigingen	onder	de	Ow	en	Wkb.

Op	dit	moment	is	er	capaciteit	om	dit	vorm	te	geven.	De	eerste	zes	maanden	van	2024	worden
gebruikt	om	een	nieuw	‘Omgevingswet-proof’	beleidsdocument	op	te	stellen,	waarin	is
opgenomen:	een	goede	evaluatie	van	het	vorige	beleid,	een	gedegen	omgevingsanalyse	en
concrete	en	meetbare	doelen	voor	de	toekomst.

IBT
De	Provincie	beoordeelt	of	de	wettelijke	taken	naar	behoren	uitgevoerd	worden,	de	financiële
positie	gezond	is	en	of	het	informatiebeheer	op	orde	is.	Dit	doet	zij	met	het	interbestuurlijk
toezicht.	Wij	hebben	de	Provincie	geïnformeerd	over	onze	situatie	en	dat	de	eerdere
beleidsvisie	en	het	eerdere	uitvoeringprogramma	opnieuw	door	ons	college	is	vastgesteld.	De
Provincie	heeft	begrip	voor	onze	situatie,	maar	maakt	er	wel	een	opmerking	over	in	de
bestuurlijke	toezichtbrief	die	zij	aan	het	eind	van	2024	aan	ons	college	toestuurt.

VTH-beleid	
In	het	beleid	worden,	op	basis	van	risico’s	en	analyses,	strategieën	ontwikkeld	die	richting
geven	aan	het	realiseren	van	meerjarige	doelen.	Op	dit	beleid	is	het	uitvoeringsprogramma
gebaseerd.

Uitvoeringsprogramma
Het	uitvoeringsprogramma	maakt	duidelijk	hoeveel	capaciteit	er	voor	dat	jaar	beschikbaar	is,
hoe	deze	capaciteit	wordt	ingezet	en	welke	doelstellingen	hiermee	worden	nagestreefd.

Vervolgstappen
Met	het	verlengen	van	de	beleidsvisie	en	het	vaststellen	van	het	uitvoeringsprogramma	2023
zijn	de	kaders	voor	de	VTH	beleidscyclus	voor	2023	compleet.	Van	2023	volgt	een	jaarverslag
en	momenteel	bereiden	we	de	nieuwe	beleidscyclus	voor.

Aangedragen	wijzigingen	RES-zoekgebieden	voor
opname	in	de	concept-Herijking	RES
De	Regionale	Energie	Strategie	Noord-Holland	Noord	(RES	NHN)	is	een	dynamisch	document.
Dit	betekent	dat	wijzigingen	in	het	document	en	op	de	kaart	met	RES-zoekgebieden	mogelijk
moeten	zijn.	De	in	de	RES	1.0	vastgestelde	ambitie	voor	2030	voor	Noord-Holland	Noord;	3,6
TWh,	ligt	wel	vast.	Een	Herijking	van	de	RES	is	aan	de	orde	als	er	voldoende	aanleiding	is	om
zoekgebieden	aan	te	passen	of	toe	te	voegen.	Bijvoorbeeld	door	nieuwe	(technologische)
ontwikkelingen,	de	wens	om	nieuwe	kaders	te	stellen,	zoekgebieden	toe	te	voegen	of	te
verwijderen	en/of	wijzigingen	in	zoekgebieden	aan	te	brengen.

In	het	voorjaar	van	2023	is	de	Voortgangsrapportage	RES	in	de	colleges	behandeld.	Op	basis
van	de	Voortgangsrapportage	is	geconcludeerd	dat	de	RES	NHN	toe	is	aan	een	herijking.
Medio	2023	is	hiervoor	de	‘Uitgangspuntennotitie	herijking	RES’	vastgesteld	in	het	college.
Medio	2024	zal	de	Herijking	RES	aan	de	raden	voor	vaststelling	worden	aangeboden.

In	onze	gemeente	zijn	geen	wijzigingen	in	RES-zoekgebieden.	Dit	document	dient	om	u	te
informeren	over	de	besluiten	die	nu	genomen	worden	door	de	gemeenten	met	veranderingen	in
hun	zoekgebieden	en	over	het	verdere	proces	om	te	komen	tot	de	vaststelling	van	de	Herijking
RES	door	de	gemeenteraden	in	Noord-Holland	Noord,	Provinciale	Staten	en	het	AB	van	het
Hoogheemraadschap	medio	2024.

Kernboodschap
In	de	zomer	van	2021	hebben	gemeenteraden,	Provinciale	Staten	en	het	Algemeen	Bestuur
(AB)	van	het	waterschap	in	Noord-Holland	Noord	(NHN)	de	Regionale	Energiestrategie	(RES)
1.0	vastgesteld.	Hierin	staat	de	ambitie	van	de	regio:	3,6	TWh.	Hiermee	draagt	de	regio	bij	aan
het	nationale	doel	om	in	2030	ten	minste	35	TWh	aan	grootschalige	duurzame	elektriciteit	op
land	op	te	wekken.	Deze	doelstelling	is	inmiddels	opgehoogd	naar	55	TWh,	dit	is	de	optelsom
van	alle	30	RES-en	in	Nederland.

Begin	2022	is	het	uitvoeringsprogramma	RES	NHN	door	de	colleges	vastgesteld.	Hierin	staan
afspraken	over	hoe	de	gemeenten,	provincie	en	het	waterschap	uitvoering	geven	aan	de	RES.
In	oktober	2022	is	de	eerste	monitor	RES	uitgekomen.	In	het	voorjaar	van	2023	is	de
Voortgangsrapportage	RES	in	de	colleges	behandeld.	Op	basis	van	de	Voortgangsrapportage	is
geconcludeerd	dat	de	RES	NHN	toe	is	aan	een	herijking.	Medio	2023	is	hiervoor	de
‘Uitgangspuntennotitie	herijking	RES’	vastgesteld	in	het	college.	Medio	2024	zal	de	Herijking
RES	aan	de	raden	voor	vaststelling	worden	aangeboden.

De	Herijking	dient	meerdere	doelen:

1.	 Het	is	voor	de	partners	in	de	RES	(gemeenten,	provincie	en	waterschap)	van	belang	om
hun	ambitie	in	de	zoekgebieden	tijdig	te	kunnen	realiseren	(2030).

2.	 Voor	 de	 netbeheerders	 dient	 de	 geactualiseerde	 en	 opnieuw	 vastgestelde	 kaart	 als
uitgangspunt	om	uitbreiding	van	het	netwerk	op	te	plannen.

3.	 Daarnaast	schept	de	Herijking	duidelijkheid	voor	stakeholders	(inwoners,	ontwikkelaars,
belanghebbenden,	etc.).

Vervolg
Na	het	besluit,	bij	de	gemeenten	waar	dat	van	toepassing	is,	om	de	wijzigingen	aan	te	dragen
bij	de	Programma	organisatie	RES	NHN	worden	alle	collegebesluiten	uit	de	regio	verzameld	en
zal	de	Herijking	RES	opgesteld	worden.	Een	concept	hiervan	zal	voorgelegd	worden	aan	het
bestuurlijk	XL	RES	NHH	overleg	in	februari	2024.	Vervolgens	zal	de	Herijking	voor	de	zomer
2024	aan	alle	gemeenteraden	voor	vaststelling	worden	voorgelegd.

Dit	proces	ziet	er	als	volgt	uit:

In	de	tijd	tot	het	nemen	van	een	raadsbesluit	over	de	Herijking	(medio	2024)	wordt	u	op	de
hoogte	gehouden	van	het	proces	van	Herijking	via	nieuwsbrieven,	regionale
raadsinformatieavonden,	etc.

ontwerpbestemmingsplan	Landelijk	Gebied	Zuid	–
Ecodorp	Bergen
Door	ons	college	is	het	ontwerpbestemmingsplan	Landelijk	gebied	Zuid	-	Ecodorp	ter	inzage
gelegd.	Met	de	ter	inzagelegging	is	een	volgende	stap	gezet	in	het	proces	om	tot	onder	andere
woningbouw	op	het	voormalige	Mobilisatiecomplex	aan	de	Groeneweg	te	Bergen	te	komen.
Voor	de	herontwikkeling	van	het	complex	geldt	een	ontwikkelingskader	dat	eerder	door	uw	raad
is	vastgesteld	en	is	vastgelegd	in	het	Publiek	programma	van	eisen.	Dit	programma	is
medeondertekend	door	provincie	en	namens	het	Rijk.	Binnen	dit	ontwikkelingskader	is	een
voorontwerp	bestemmingsplan	opgesteld.	Dit	voorontwerp	is	gepubliceerd	in	2015.	Na	de	ter
inzagelegging	van	het	voorontwerp	in	2015	zijn	we	geconfronteerd	met	nieuwe	inzichten	en
nieuwe	regelgeving	die	een	plaats	en	uitwerking	in	het	proces	hebben	moeten	krijgen.	Dit	heeft
tijd	gevergd.	Het	thans	gepubliceerde	ontwerpbestemmingsplan	is	dan	ook	op	een	aantal
punten	aangepast	ten	opzichte	van	het	voorontwerp.

Tijdens	de	Raadsinformatieavond	van	27	oktober	2022	is	uw	raad	meegenomen	in	het	proces
en	de	inhoud	van	het	ontwerpbestemmingsplan.	Na	deze	avond	zijn	enkele	bijlagen	bij	het	plan
geactualiseerd	en	aangescherpt.	De	nieuwe	regelgeving	en	berekeningsmodellen	rond	stikstof
hebben	tot	nader	overleg	geleid	met	de	Omgevingsdienst.

In	het	proces	is,	na	het	indienen	van	een	ontheffingsverzoek	bij	de	Omgevingsdienst,	duidelijk
geworden	dat	de	kap	van	de	bomensingel	op	westelijk	terreingedeelte	van	Ecodorp	in	strijd	is
met	de	Wet	natuurbescherming.	Het	verzoek	is	dan	ook	geweigerd.	De	kap	of	het	inkorten	van
bomen	kan	alleen	worden	uitgevoerd	voor	zover	er	geen	aantasting	plaatsvindt	van
beschermde	soorten.	In	het	ontwerpbestemmingsplan	wordt	deze	bomensingel	dan	ook
gehandhaafd.

Ons	college	is	van	mening	dat	het	gepubliceerde	ontwerpbestemmingsplan	recht	doet	aan	het
Publiek	programma	van	eisen	binnen	de	vigerende	wet-	en	regelgeving.	Het	streven	van	ons
college	is	om	het	bestemmingsplan	na	de	zienswijzetermijn	vóór	de	zomer	van	2024	aan	uw
raad	ter	vaststelling	aan	te	bieden.

Discussie	fietspad	Verspyckweg	/	Blijdensteinsweg
Kernboodschap
Tijdens	de	raadsvergadering	van	30	november	2023	is	tijdens	de	behandeling	van	de
ingekomen	stukken	de	brief	van	de	Fietsersbond	aan	de	raad	over	het	fietspad	Blijdensteinsweg
aan	de	orde	geweest.	Hierbij	is	gevraagd	in	hoeverre	de	verantwoordelijke	wethouder	actief	bij
dit	onderwerp	is	betrokken	en	of	hij	de	raad	op	de	hoogte	wil	houden	van	de	ontwikkelingen.
Daarbij	is	ook	gevraagd	of	de	discussie	een	plaats	moet	hebben	in	het	op	te	stellen
mobiliteitsplan	voor	de	gemeente	Bergen.	Deze	nieuwsbrief	gaat	op	deze	vragen	in.

Aanleiding
Al	geruime	tijd	is	er	een	discussie	over	het	fietspad	Blijdensteinsweg	(en	Verspyckweg).	Er
spelen	op	dit	punt	meerdere	belangen.	Aan	de	ene	kant	het	belang	vanuit	het	Provinciaal
Programma	Landelijk	Gebied	(PPLG)	om	de	duinen	ten	behoeve	van	behoud	van	natuur	en
biodiversiteit	te	dynamiseren.	Het	fietspad	ligt	vanuit	die	optiek	in	de	weg.	De	huidige	situatie
belemmert	de	gewenste	duinverstuiving.	Aan	de	andere	kant	het	belang	vanuit	recreatie,
toerisme	en	mobiliteit	om	het	fietspad	te	behouden.	Het	pad	is	onderdeel	van	het	fietsnetwerk
van	de	gemeente	Bergen,	onderdeel	van	het	regionale	fietsknooppuntennetwerk	en	onderdeel
van	de	LF	Kustroute,	het	Nederlandse	deel	van	de	EuroVelo	12	(North	Sea	Cycle	Route).

Hoewel	wij	regelmatig	(zowel	ambtelijk	als	bestuurlijk)	overleg	hebben	met	de	betrokken
partijen,	waaronder	PWN	en	Staatsbosbeheer,	werden	wij	onlangs	onaangenaam	verrast	door
het	feit	dat	de	provincie	Noord-Holland	(PNH)	financiële	middelen	heeft	aangevraagd	bij	het
Ministerie	van	Landbouw,	Natuur	en	Voedselkwaliteit	(LNV)	om	onder	andere	het	betreffende
fietspad	te	verwijderen	en	hiervoor	een	alternatief	aan	te	leggen.	De	gemeente	was	niet
geïnformeerd	over	deze	aanvraag.	Gelukkig	heeft	het	toetsteam	van	het	Ministerie	deze
aanvraag	vooralsnog	geweigerd.

Consequenties	van	de	informatie	uit	het	college
Voor	ons	college	is	dit	aanleiding	geweest	om	ons	ongenoegen	per	brief	kenbaar	te	maken	bij
de	Gedeputeerde	Staten.	Naast	dat	wij	het	onzorgvuldig	vinden	dat	wij	niet	zijn	gekend	in	het
voornemen	van	de	PNH	om	financiële	middelen	aan	te	vragen,	vinden	wij	het	in	deze	fase	nog
veel	te	vroeg	om	al	in	te	zetten	op	realisatie	van	dit	alternatieve	tracé.	Wij	zijn	er	niet	van
overtuigd	dat	dit	alternatief	de	beste	oplossing	is,	omdat	een	grondig	onderzoek	naar	de
(on)mogelijkheden	ontbreekt.	Daarom	hebben	wij	er	bij	PNH	op	aangedrongen	om	eerst	dit
onderzoek	te	verrichten	en	de	betrokkene	partijen	daar	uitdrukkelijk	te	betrekken.	Naast	de
gemeente	Bergen,	PWN	en	Staatsbosbeheer	zijn	dat	in	ieder	geval	de	Fietsersbond,	de	ANWB
en	het	Fietsplatform.	Wij	hebben	daarbij	verzocht	om	op	bestuurlijk	niveau	van	gedachten	te
wisselen	om	tot	een	helder	en	juist	geformuleerde	opdracht	te	komen	voor	het	onderzoek.

Op	de	vraag	of	de	wethouder	actief	bij	dit	onderwerp	is	betrokken	is	het	antwoord	dus
bevestigend.	Wij	houden	uw	raad	bij	het	verdere	proces	op	de	hoogte	op	het	moment	dat	er
voor	uw	raad	relevante	ontwikkelingen	zijn.
Ook	op	de	vraag	of	de	discussie	over	het	fietspad,	als	onderdeel	van	een	geheel	fietsnetwerk,
een	plaats	moet	hebben	in	het	op	te	stellen	mobiliteitsplan	is	het	antwoord	bevestigend.	Daarbij
willen	wij	opmerken	dat	het	vigerende	Fietsbeleidsplan	van	de	gemeente	Bergen	daarbij	als
uitgangspunt	wordt	genomen.	In	dit	plan	is	het	gemeentelijke	fietsnetwerk	opgenomen,	waarbij
het	fietspad	Blijdensteinsweg	een	belangrijk	(recreatief)	onderdeel	is.

Bijlage
Brief	aan	Gedeputeerde	Staten	omtrent	subsidieaanvraag	voor	het	verleggen	van	de
Verspyckweg	/	Blijdensteinsweg

Reparatie	technische	omissie	precario
Tijdens	de	raadsvergadering	van	30	november	jl.	heeft	u	het	raadsbesluit	over	het	verlenen	van
een	korting	van	de	precariobelasting	voor	het	jaar	2021	voor	ondernemers	met	een	terras
aangenomen.	Het	met	dit	besluit	gemoeide	bedrag	is	wel	in	het	besluit	zelf	opgenomen,	maar
bij	de	stukken	zat	niet	een	in	het	juiste	format	gepresenteerde	begrotingswijziging.	Deze
boekhoudkundig	technische	omissie	wordt	verholpen	bij	de	presentatie	van	de	jaarrekening
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